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Izvještaj sa VI-te godišnje i izborne skupštine 
Medicinske akademije Hrvatske 

The 6th Annual Election Meeting of the Croatian 
Academy of Medicine - Report

Stojan Knežević

Medicinska akademija Hrvatske

12. veljače 1988. godine održana je VI. godišnja 
i izborna skupština MAH-e, kojoj su prisustvovala
132 člana, uz uvažene goste i predstavnike društve- 
no-političkih organizacija.

Prof. dr. Stojan Knežević, predsjednik MAH-e, 
otvorio je Skupštinu, pozdravio prisutne goste i čla
nove, te predložio da se minutom šutnje oda po
čast preminulim članovima.

Riječi pozdrava prisutnim članovima uputio je 
dr. Mladen Radmilović, predsjednik Republičkog ko
miteta za zdravlje i socijalnu zaštitu, koji je uz 
kratke prigodne riječi predao predsjedniku MAH e 
prof. dr. Stojanu Kneževiću odlikovanje »Orden ra
da sa zlatnim vijencem« kojim je Akademija odli
kovana od Predsjedništva SFRJ povodom 25. obljet
nice postojanja i rada, a za naročite zasluge na 
razvijanju i unapređenju medicinske nauke i za do
prinos zdravstvenoj zaštiti stanovništva (ukaz Pred
sjedništva SFRJ, broj 82 od 14. 10. 1987. godine). Pri
sutne su pozdravili prof. dr. Andrija Pavić, predsjed
nik ZLH, prof. dr. Nijaz Hadžić, dekan Medicinskog 
fakulteta u Zagrebu, i akademik prof. dr. Drago 
Ikić, predstavnik JAZ-a.

Nakon što je predsjednik predložio radna ti
jela (prilog 1), a koje su članovi jednoglasno pri
hvatili, prof. dr. Anđelko Kučišec se zahvalio u ime 
Radnog predsjedništva te u nastavku rada rukovo
dio radom Skupštine.

Izvještaj o radu MAH-e za mandatno razdoblje 
od 27. 12. 1983. do 12. 02. 1988. godine dao je pred
sjednik prof. dr. Stojan Knežević (prilog 2), dok je 
glavni tajnik prof. dr. Zdenko Radošević podnio taj
nički izvještaj o radu Akademije (prilog 3).

Nakon izvještaja glavnog tajnika, financijski taj
nik prof. dr. Vlado Oberiter podnio je financijski 
izvještaj, koji se odnosio na razdoblje 1987. godine, 
jer je iznošenje izvještaja za ranije razdoblje bilo 
izneseno na godišnjim skupštinama 1984, 1985. i 1986. 
godine. Prema izvještaju 1987. godina završena je 
suficitom.

Zatim su uslijedili izvještaji prof. dr. Vaska Mu- 
ačevića, tajnika Uredničkog odbora časopisa »Acta 
medica Iugoslavica« i »Socijalna psihijatrija« o sta
nju u izdavačkoj djelatnosti.

Predsjednica Verifikacione komisije prof. dr. 
Olga Jelić obavijestila je prisutne članove da je pri
sutna natpolovična većina od ukupnog broja dosa
dašnjih članova Akademije i da se, prema tome, 
može prići punovažnom glasanju za izbor novih čla
nova Akademije.

Prije pristupanja glasanju, prof. dr. Zvonimir 
Krajina informirao je prisutne o predlagačkom i 
izbornom postupku za nove članove. Prema Pravil
niku izbor novih članova vrši se tajno, dok je za 
počasne članove i unapređenje dosadašnjih članova 
u višu kategoriju izbor javan. Natječaj za izbor no
vih članova je javan i bio je otvoren u IV, V. i VI. 
mjesecu 1987. godine. U travnju 1987. godine ime
novana je Komisija od 9 članova za izbor novih čla
nova Akademije, koja je zaprimila 114 prijedloga, 
od čega 7 nije uzeto u razmatranje zbog nepotpune 
dokumentacije. Za konačnu selekciju ostalo je 107 
prijedloga, od čega je Skupštini predloženo 40 kan
didata. Nakon glasanja, izabrani su slijedeći kandi
dati (prilog 4). Za počasne članove glasalo se jav
no. Predloženo je bilo devet kandidata iz Hrvatske 
i 15 inozemnih kandidata, kao i sedam članova pred
loženih od Medicinske akademije Srpskog lekarskog 
društva. Nakon kraće diskusije izabrani su slijedeći 
počasni članovi (prilog 5).

Javnim glasanjem glasalo se za unapređenje do
sadašnjih članova, te su unaprijeđeni slijedeći čla
novi Akademije (prilog 6). U nastavku rada Skup
štine dana je razrješnica dosadašnjem Predsjedni
štvu MAH-e, te je zatim prof. dr. Nikola Peršić, 
predsjednik Kandidacione komisije, iznio prijedlog 
za članove u novom Predsjedništvu, sudu časti, sa
moupravnoj kontroli, kao i prijedlog za voditelje 
novih radnih odbora. Predlažući nove članove prof, 
dr. Nikola Peršić je iznio elemente kojima se ru
kovodila Kandidaciona komisija prilikom sastavlja
nja liste novog Predsjedništva. Dio dosadašnjeg 
Predsjedništva ostaje i dalje u Predsjedništvu radi 
kontinuiteta započetih akcija, a novi članovi, naro
čito mlađe i srednje dobi, postepeno će se pripre
mati za rukovođenje Akademijom u budućnosti. Pri 
tom se vodilo računa i o regionalnoj zastupljenosti 
članova u Predsjedništvu (prilog 7).

Svi predloženi kandidati za članove Predsjed
ništva jednoglasno su prihvaćeni.

Na kraju se prof. dr. Stojan Knežević, predsjed
nik novog Predsjedništva, zahvalio svim prisutnim 
članovima, odao priznanje dosadašnjem rukovod
stvu Akademije, a naročito dosadašnjem glavnom 
tajniku prof. dr. Zdenku Radoševiću, koji je mno
go učinio za Akademiju u proteklom četvorogodiš- 
njem mandatu. Naglasio je smjernice budućeg rada, 
te između ostalog naglasio potrebu pozitivne agre
sivnosti koja bi naše zdravstvo i medicinsku zna
nost približila ostaloj Evropi.

Skupština je završena u 13,30 sati.
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PRILOG 1.
Radna tijela za VI. godišnju i izbornu skupšti

nu Medicinske akademije Hrvatske — 12. 02. 1988. 
godine

Radno Predsjedništvo:
1. Anđelko Kučišec
2. Jelena Krmpotić-Nemanić
3. Ljubomir Kraljević
4. Andrija Pavić
5. Nikola Škreb
6. Antun Tucak
7. Andrija Longhino

Verifikaciona komisija:
1. Ante Dražančić
2. Stjepan Bogdanović
3. Olga Jelić, predsjednik

Kandidaciona komisija:
1. Nikola Peršić
2. Ivo Ruškovski
3. Ivan Čandrlić
4. Željko Šrenger

Izborna komisija za nove članove MAH-e
1. Frane Mikulandra
2. Pavao Rudan
3. Vladimir Jokanović
4. Fadila Pavičić

Zapisničar:
1. Dubravka Kocijan-Hercigonja
2. Marijana Uzelac

Ovjerovitelji zapisnika:
1. Franjo Sokačić
2. Željka Reiner-Banovac

PRILOG 2.
»Non coerceri maximo, contineri tamen 
a minimo divinum est.«

To bismo našim pučkim jezikom rekli: »U veli
kom se ne veličaj, a u malom se ne maličaj«, što 
bi po mom sudu trebao biti osnovni pristup našem 
radnom izvještaju za ovu Skupštinu. Mi, doduše, vi
še ne izdajemo Bilten, ali se povremeno javljamo 
Saopćenjima, jer smo tako u pogledu dnevnih in
formacija bliži članstvu, ali u isto vrijeme i efe- 
merniji. I dalje, kao i prije, zahvaljujući Nikoli Per- 
šiću, glavnom uredniku, izdajemo redovito časopis 
Acta medica Iugoslavica i Socijalna psihijatrija, ali 
još uvijek u Hrvatskoj, kao ni u Jugoslaviji, ne iz
dajemo znanstveni časopis kliničke medicine nalik 
onima u svijetu: Medicine et Biologie, Journal of 
Clinical Investigation i slično. Ne izdajemo ga, a 
mi smo republička medicinsko-znanstvena zajednica, 
zajednica koja prvenstveno ima za cilj promociju 
umnog, intelektualnog, znanstvenog i naprednog u 
kliničkoj medicini. Za taj pothvat imamo duhovnih 
snaga, ali nemamo materijalnih sredstava. Ta sred
stva, koja nisu mala, odlaze na druga mjesta i u 
druge zajednice. Ima, međutim, i pojedinaca koji 
nisu prikraćeni, ne u svojim pravima nego u privi
legij ama. Nekima je bliži put na drugi kontinent 
nego ostalima odlazak na koji republički ili lokalni, 
znanstveni ili stručni sastanak.

Prema mišljenju Paul Milliera medicina je kao 
struka već prošla dvije faze razvitka: onu karakte
riziranu taštinom i drugu, označenu privilegij ama. 
A sada bismo se, međutim, trebali nalaziti u tre
ćem stadiju, stadiju superiornosti. Razumije se da 
autor pod tom superiornošću ne misli na neku na
šu nadljudskost već na naše suvremene dijagnostičke 
i terapijske mogućnosti koje olakšavaju bolest, od
lažu smrt, bitno poboljšavaju život. Toj trećoj fazi

razvoja medicine i mi smo blizu, a mogli bismo biti 
i bliži da je više sporazumijevanja, planiranja, pro
fesionalne odgovornosti, altruizma, a ne posesiviz- 
ma, kao što je slučaj s podvostručenjem pojedinih 
kapaciteta, s »politikom« transplantacije organa i 
tkiva itd. U tom kolopletu događanja, gdje pojedinci 
vide sebe i uvijek samo sebe i svoje, nema opće sre
će ni napretka bez uspostavljanja znanstvene, stru
čne i organizacijske hijerarhije. U protivnom će se 
nastaviti fiktivne, a ne realne prekvalifikacije, upli- 
tanje nekompetentnih u poslove pozvanih i prizna
tih, i tako dalje. No, ni u tom poslu, kao niti u 
mnogim drugima, Medicinska akademija se ne vidi. 
Ona još nije ovlaštena, a niti pozvana, kao, uosta
lom, niti bilo tko drugi, da kaže odlučnu riječ, da 
prekine kavgu, da uspostavi radni kontinuitet pro
gresa.

Grešaka ima i na našoj strani. Naši se delega
ti rijetko pojavljuju u pojedinim tijelima, gdje se 
odlučuje, a i kada dođu tamo, ne sudjeluju u radu. 
Međutim, naše specifične prilike, odnosno neprilike, 
upravo traže nametanje prisutnosti, zahtijevaju at
raktivnost nastupa, »estradni« pristup stvarnosti, pa 
i ovoj našoj medicinskoj. A taj posao među nama 
znaju samo pojedinci čija imena mnogo znače neu 
kima. Među nama, pak, oni upravo onoliko znače 
koliko i vrijede, a to je nerijetko malo, dapače vrlo 
malo.

Proboj u društvo, u strukture gdje se odlučuje, 
mi možemo načiniti kako to oni uspješni rade, ali je 
kudikamo bolje to načiniti na način kako su to ra
dili naši učitelji u svijetloj povijesti Zbora liječni
ka Hrvatske i Medicinskog fakulteta svojim upor
nim radom i trudom: simpozijima, znanstvenim sa
stancima, sa svečanim sjednicama, kao što su npr. 
dies academicus, sjećanje na velike datume medi
cine i medicinara itd. Jamačno će i to biti uzaludno 
ne postane li i druga strana senzibilna i receptivna. 
Prema tome, oba faktora odlučuju da li će nam bi
ti priznat, ili možda neće, status znanstvene insti
tucije. Ali, ne one ustanove koja proizvodi znanstve
ni rad, jer mi za to nemamo sredstava, a niti smo 
pozvani da to činimo, već da taj rad primamo, pri
hvaćamo, ocjenjujemo, podupiremo i pripomažemo. 
I još nešto — da ga planiramo u zajednici s kom
petentnim suradnicima!

Znanstveni radovi, posebno oni koji se rade 
»na ljudima«, zahtijevaju posebne etičke odbore, ko
ji taj rad slijede i na nj utječu s etičke točke gle
dišta. Takva je organizacija svugdje u svijetu ver
tikalna. Na vrhu su takvih piramida središnji etič
ki sudovi liječničkih društava, akademija ili fakul
teta. U nas, koliko mi je poznato, toga još nema, 
a bilo bi vrijeme da bude. Jer, takvi sudovi vode 
računa o zdravlju ispitanika, ali i o eventualnim u- 
čincima eksperimenata na ljudsku okolinu. A i na 
nju često zaboravljamo.

Prema tome, dalek je još put do naše znanstve
ne integralnosti, pa zato i do našeg još višeg dru
štvenog ugleda, odgovarajućeg digniteta, odnosno do 
spomenute superiornosti. Možda zato, ali vjerojatno 
ne samo zato, već i zbog prirodnog rasta i ambicija 
Medicinske akademije Hrvatske, mi Godišnjoj skup
štini ovom prilikom predlažemo 11, a ne više 4 od
bora kao prije. Rad bi tih jedinica morao obuhva
titi navedene sektore naše predmjevane i nužne ak
tivnosti. Na čelu svakog od tih odbora stajao bi taj
nik koji bi eo ipso bio i član Predsjedništva.

To je, po svoj prilici, put našeg daljnjeg nap
retka, uspjeha i afirmacije. Drugog puta, osim rad
nog, mi nemamo.

Na kraju ovog izlaganja htio bih kazati nekoli
ko rečenica koje obilježavaju našu kliničku i znan
stvenu savjest. To govorim zato jer ni ovdje nije 
znanstvena savjest čudotvorna, već je zrcalo u ko
jem se očituju pregnuća svih naših snaga, duha i 
tijela.
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Svatko je od nas za sebe, kao i za druge, svoja 
osobnost i svoje ime, a isto tako svatko od nas 
ima svoj temperament. Stoga svatko od nas posje
duje znanstvenu ili literarnu vokaciju. Netko više, 
a netko manje. Ima onih koji su više skloni prak
tičnosti, i drugih, kojima više leži razmišljanje, kom
biniranje i teoretiziranje. Njihovim radom dolazi 
se do značajnih medicinskih vrednota u kojima tre
ba tražiti harmoničnost i komplementarnost. S jed
ne strane imamo fibroskopiju, angiografiju, kompju
terizaciju jedne ili druge vrste, laser, magnetsku re
zonanciju itd. a s druge strane susret s bolesnikom, 
njegovu anamnezu, pregled, refleksnost, intuitivnost, 
raspravu, suptilnost i odlučnost. Ali ipak, i pored 
svih prednosti takvog zbirnog rada, konačna odluka 
ostaje subjektivni čin, a ne ono što bi bilo bolje: 
čin objektivnog ili bar objektivnijeg.

Samo kliničar vezan uz svoga bolesnika može 
korigirati tu subjektivnost praćenjem, kritičkim pri
stupom, rezoniranjem i dogovaranjem, zahvaljujući 
neprestanoj medicinskoj opservaciji u kretanju bo
lesti. To je jedini put do ekvilibrija dijagnosticira
nja i dijagnoze, terapije i izlječenja.

Iz svega se izvlači zaključak da je najvažnije 
misliti, misliti u ovom slučaju na čovjeka zdrava i 
bolesna. Današnja medicina ide još dalje, ona se 
približava čovjeku ne samo da mu sačuva zdravlje 
već da mu pruži sreću i užitak življenja. Taj medi
cinski hedonizam isključuje propovjednike užitaka 
koji ulaze u ljudski život s različitih opskurnih skro- 
višta, vašarskih dvorišta ili ideoloških smjernica.

Pored toga, naša je znanstvena savjest suočena 
u posljednje vrijeme još s jednom pojavom. Naime, 
i u nas je došlo doba institucija, škola, katedri i 
drugog. Dakle, do novih stručnih i znanstvenih go
vornica. Kažem novih, jer do sada je bio običaj da 
se izlaganja, predavanja, prikazi i druge slične ma
nifestacije zbivaju prvenstveno u Zboru liječnika, u 
predavaonicama medicinskih fakulteta, pa napokon 
i u Medicinskoj akademiji Hrvatske.

Prednost institucionalne medicine, nazovimo je 
tako uvjetno, jest u tome što se takvi sastanci odr
žavaju za radnog vremena, što su dolasci suradnika 
obavezni i kontrolirani, što su ovakve ustanove ud
ruženog rada imućnije, što su im radne jedinice bli
že, a katkada i podređene.

Nema, međutim, ni jedne prednosti koja ne bi 
bila popraćena i nedostacima, pa je takav slučaj i 
ovdje. Bez obzira na sve komparabilne prednosti, 
takvi sastanci postaju vrlo brzo svrha sami sebi jer 
je izmjena mišljenja ograničena brojem prisutnih, 
svrha dogovora je već unaprijed determinirana, a 
obaveznost ih birokratizira. Jer, kao što je poznato, 
znanost, ne samo ona opća nego i individualna, ra
ste, a ne umanjuje se radom, izlaganjem, dakle svo
jom, nazovimo je potrošnjom. A više je oplemenji
vanja toga znanja tamo gdje ih više prisustvuje, 
dapače onih stručnjaka s različitim iskustvima i 
drugačijim gledištima. Baš zato, koliko god i imali 
institucionaliziranu medicinu, što moramo, pa i sa 
svim njenim pratiljama, dajmo medicini, kao što 
smo joj i do sada davali, mogućnost da što bolje 
i što brže razlikujemo istinu od neistine, praksu od 
teorije, ili praksu praćenu teorijom; dajmo joj znan- 
stvenost i parlamentarnost a ne kontemplativnost. 
Suzbijmo separatnost i izoliranost, jer se zna da je 
nastupio kraj velikoj kineskoj kulturnoj moći i slavi 
onda kada se Kina odvojila zidom od ostalog svi
jeta. A takvih primjera u tzv. velikom svijetu ima 
i sada.

Prema tome svjetlost kojoj kročimo, a to smo 
uvijek radili, nije nama kao malima, dala da sobom 
sami gospodarimo, ali u isto vrijeme ni mi nismo 
dozvolili da budemo otrgnuti, zameteni i izgubljeni. 
Tako ćemo i nastaviti: niti u malom mali, a niti u 
velikom veći nego što jesmo. A netko je i kazao da

je Medicinska akademija Hrvatske stvorena koliko 
za sadašnjost, toliko još više za budućnost.

Tajnički izvještaj prof. Radoševića će detaljni
je govoriti o onom što smo napravili i o onom što 
nije načinjeno. Međutim, među poslovima vrijednim 
spomena je proslava 25. obljetnice Medicinske aka
demije Hrvatske, naša do sada najveća manifestaci
ja, kako po značenju, tako i po trudu kojeg smo u 
taj posao uložili. Prema općem uvjerenju u tome 
smo i uspjeli, pa se nadajmo da će ta četvrtstoljet- 
nica naše Akademije ostati zapisana po dobru i za 
one generacije koje dolaze. Dužnost nam je da i 
dalje razmišljamo i radimo za dobro naše medicine 
i njene Akademije, a kako držim da je svaka inte
lektualna radnja, prvenstveno ona znanstvena, i um
jetnička emenacija, istog stvaralačkog duha, poru
čio bih našim kriticima izvan kuće, ali i onima u 
njoj, isto ono što je poljski Nobelovac Česlav Miloš 
poručio svojim kolegama pjesnicima 1938. godine: 
»Bez vizionarstva i nešto malo proročanskog dara, 
ne usuđujte se zvati pjesnicima, jer ćete to zvanje 
ukrasti onima koijma ono i pripada«. To je kazao 
mladi Miloš u svojoj 27-oj godini života, ponavljam 
ne bez razloga, 1938. godine, u Varšavi, u Poljskoj.

S osjećajem zahvalnosti na povjerenju koje ste 
nam iskazali završavam svoje izlaganje i želim da 
nam ova Godišnja skupština dade nove odrednice 
i svježe snage kako bismo opet, kao i dosada, išli 
dalje, bolje i više, pa ako bude moguće, i brže.

PRILOG 3.

Izvještaj glavnog tajnika Medicinske akademije Hr
vatske Skupštini Medicinske akademije Hrvatske za 
razdoblje od 27. prosinca 1983. do 12. veljače 1988. 
godine

Cijenjeno Predsjedništvo, poštovane kolegice i 
kolege, članove Medicinske akademije Hrvatske!

Posljednja Izborna skupština održana je 27. pro
sinca 1983. godine. To je jedan od značajnih datu
ma u radu i razvitku ove znanstvene medicinske aso
cijacije (može se usporediti sa 1961. godinom — os
nivanjem Komisije za naučni rad ZLH, 1971. godi
nom — osnivanjem Akademije ZLH, te 1977. godi
nom — osnivanje Medicinske akademije ZLH). Na 
toj Skupštini jednoglasno je donijeta odluka da 
Akademiju učlanimo u SSRNH kao samostalnu dru
štvenu organizaciju pod nazivom »Medicinska aka
demija Hrvatske«, što je stavljeno u zadatak novo
izabranom Predsjedništvu.

Današnjom Izbornom skupštinom završava se 
peto mandatno razdoblje rada Medicinske akademi
je Hrvatske, koje je trajalo od 27. 12. 1983. (peta iz
borna skupština) do 12. 2. 1988. godine (šesta izbor
na skupština).

Cijenjeni članovi Akademije, podnosimo Vam 
četverogodišnji izvještaj glavnog tajnika za navede
ni mandatni period:

Administrativni rad

Prihvaćajući zadatak dobiven od Skupštine, Iz
vršni odbor i Predsjedništvo MAH-e je svu aktivnost 
i početak svog mandata usmjerilo na konstituiranje 
Medicinske akademije, te njenog transformiranja iz 
statusa Udruženja građana u društvenu organizaci
ju, koja će se uspješno uklopiti u tokove javno- 
zdravstvenog, znanstvenog i društvenog života Hr
vatske.

Trebalo je dvije godine intenzivne aktivnosti čla
nova Izvršnog odbora i Predsjedništva MAH-e da 
bi konačno 27. ožujka 1986. godine, odlukom Repub
ličkog sekretarijata za upravu i pravosuđe, Medicin
ska akademija Hrvatske bila upisana u Registar or
ganizacija društvene djelatnosti. Time je definitiv
no riješen pravni status MAH-e kao samostalne or
ganizacije.
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Potrebno je istaknuti i obrazloženje Republičke 
konferencije Socijalističkog saveza radnog naroda 
Hrvatske: »da postoji društveni interes za osniva
nje MAH-e kao društvene organizacije, jer se nje
nim ciljevima i zadacima, te ostvarenjem društvene 
politike u oblasti u kojoj ona djeluje, ostvaruju ši
ri društveni interesi«, što je bio sastavni dio na
šeg zahtjeva za registraciju.

Donošenjem i prihvaćanjem Statuta MAH-e, na 
redovnoj Skupštini 25. prosinca 1985. godine omo
gućena je razrada ostalih normativnih akata. Uz 
Statut, kao osnovni i temeljni pravni akt konstitu
iranja i djelovanja organizacije, Predsjedništvo MAH 
-e prihvatilo je i Pravilnik o izboru članova MAH-e, 
Pravilnik o radu i radnim odnosima stručnih služ
bi MAH-e, Samoupravni sporazum o kriterijima za 
stjecanje i raspoređivanje dohotka.

Izvršni odbor i Predsjedništvo MAH-e, nažalost, 
nije uspjelo razraditi još dva bitna pravilnika za 
rad i aktivnost Akademije i njezina članstva. To 
su: 1. Pravilnik koji će regulirati pokroviteljstvo i 
organizaciju znanstvenih skupova i 2. Pravilnik koji 
će uz Statut detaljnije razraditi prava i obaveze 
članstva MAH-e, njihova unapređenja, kao i eventu
alne sankcije u odnosu na povredu Statuta, te ne
zainteresiranost za rad i daljnji razvoj MAH-e.

Ta dva pravilnika nužan su zadatak slijedećeg 
mandatnog rozdoblja.

Registracijom i prihvaćanjem osnovnih norma
tivnih akata završena je administrativna konstruk
cija MAH-e.

Naš redovni rad i administrativno poslovanje u 
mnogome je bilo olakšano nakon useljenja u nove 
funkcionalne prostorije zgrade INE Naftaplin u Šu- 
bićevoj ulici, uz mogućnost korištenja dvorana i os
talih pratećih objekata, a naročito je bila bitna po
moć, suradnja i sponzorstvo INE Naftaplina, na če
mu im i ovom prilikom mnogo zahvaljujemo.

U travnju 1986. godine primili smo u stalni rad
ni odnos profesionalnu tajnicu MAH-e.

Izrađen je novi memorandum i pečat MAH-e. I- 
dejno rješenje podario nam je akademski slikar 
Ivan Picelj. Taj umjetnički poklon je vrlo dobro pri
hvatilo članstvo MAH-e, tako da je grafičko rješe
nje slova MAH-e postalo zapravo amblem naše aso
cijacije.

Svi ti elementi omogućili su konsolidaciju na
šeg društva i stvorili solidnu osnovu za ostvarenje 
i realizaciju Statutom zacrtane djelatnosti MAH-e, tj. 
»poticanje razvoja znanstvenog rada u svim područ
jima medicine u cilju unapređenja zdravlja naro
da«.

Nužno je, međutim, na ovom mjestu naglasiti 
da će daljnji rad, razvitak, te proširenje djelatnosti 
Akademije iziskivati i povećanje broja administra
tivnih radnika, čemu se uvijek suprotstavlja nedo
statak financijskih sredstava.

Članstvo

U prvom izbornom postupku Medicinska akade
mija imala je 1971. godine 85 članova. Izbornim po
stupcima do 1983. godine članstvo se povećalo na 
sadašnjih 237 članova iz Hrvatske i 12 članova iz 
inozemstva. Od 237 članova, 141 je redovni, 68 iz
vanrednih, 21 suradnici, te 4 vanjska člana. Akade
mija ima 5 počasnih članova iz Hrvatske, te 12 iz 
inozemstva.

Na današnjoj izbornoj Skupštini predloženo je 
još 40 novih članova MAH-e.

Nažalost, smrt je okrutno otela znatan broj 
naših istaknutih članova, važnih ne samo za našu 
Akademiju nego i za našu medicinu, za naše dru
štvo uopće. Od prvog izbora do danas umrlo je 36 
članova Akademije.

Ni u ovom četverogodišnjem razdoblju nismo 
ostali pošteđeni od bolnih gubitaka naših članova,

prijatelja i kolega. Iz naših redova smrt je otela: 
prof. dr. Vinka Frančiškovića, prof. dr. Nevenku 
Ljuština, prof. dr. Nadu Sišul, prof. dr. Predraga 
Drobnjaka, prof. dr. Zvonimira Kosovela, prof. dr. 
Kazimira Trogrlića, prof. dr. Josipa Zergollerna, 
prof. dr. Vladu Grahovca, prof. dr. Duška Katuna- 
rića, prof. dr. Laszla Kallaia i prof. dr. Pjera Zla
tara.

Odbori i odjeli
Tijekom 1978. godine članovi MAH-e formirali 

su na osnovu tadašnjeg Statuta 4 odjela: Odjel za 
klinička medicinska istraživanja, Odjel za osnovna 
medicinska istraživanja, Odjel za medicinsku edu
kaciju, Odjel za javno zdravstvo. U prošlom tajnič
kom izvještaju dat je kritički osvrt na rad odjela, 
od kojih se mnogo očekivalo, te je naglašeno: »Ova
ko kako su danas organizirani naši odjeli, oni nisu 
uspjeli naći optimalne oblike i sadržaj rada, pa je 
jasno da treba tražiti druge, bolje organizacijske ob
like«.

Stoga je Predsjedništvo u ovom mandatnom 
razdoblju napustilo rad na principu odjela, iako je 
u novom Statutu ostavilo otvorene mogućnosti za 
njihov daljnji rad.

U članu 40. Statuta stoji: »Radi uspješnog izvr
šavanja zadataka iz čl. 7. ovog Statuta, Skupština 
na prijedlog Predsjedništva osniva odjele, odbore i 
radne grupe Akademije. Odjeli, odbori i radne grupe 
su znanstvena radna tijela Akademije«.

Zbog navedenih razloga Predsjedništvo je u o- 
vom mandatnom razdoblju prišlo organizaciji i ra
dilo uz pomoć četiriju odbora: 1. Odbor za unapre
đenje medicinske znanosti i njene primjene u prak
si, voditelj Odbora prof. dr. Andrija Kaštelan; 2. 
Odbor za unapređenje rada i suradnju s drugim 
znanstvenim organizacijama, voditelj Odbora prof, 
dr. Stojan Knežević; 3. Odbor za unapređenje dru
štvenog položaja medicinske znanosti (veza sa udru
ženim radom), voditelj prof. dr. Krešimir Čupak; 4. 
Odbor za unapređenje međunarodnih veza Akademi
je, voditelj prof. dr. Šime Spaventi. Najveći broj 
članova Akademije, čak 101, opredijelio se za Od
bor za unapređenje medicinske znanosti, koji je u- 
jedno bio i najaktivniji.

Dajući prednost radu u odborima, Predsjedni
štvo je predložilo da se formira još 8 novih odbo
ra, s težnjom da Akademija svoju djelatnost akti
vira na novim područjima, te uključi veći broj svo
jih članova u sadržaj rada našeg društva. Odbori 
će biti predloženi na verifikaciju ovoj Skupštini, 
koja će ujedno izabrati voditelje odbora. Prema pra
vilima Statuta, voditelji odbora su članovi Pred
sjedništva MAH-e.

Znanstvena aktivnost

Najznačajniji doprinos znanstvenoj djelatnosti 
MAH-e dao je Odbor za primjenu medicinske zna
nosti u praksi. Tijekom 1984. i 1985. godine održano 
je 5 simpozija. Nakon sastanaka pet radnih grupa 
Odbora (internističke, kirurške, primarne zdravstve
ne zaštite, neuropsihijatrijske i radiološke), održa
nih 1985. godine, prijavljeno je niz simpozijskih te
ma, od kojih je Predsjedništvo MAH-e prihvatilo
16, a do sada je održano 9.

Početkom 1987. godine ponovo su održani sa
stanci članova Akademije po specijalističkim gru
pama, te je predloženo niz novih simpozijskih te
ma, od kojih je Predsjedništvo izabralo 27. Pred
viđeno je da se simpoziji održe tijekom 1988. i 1989. 
godine. Preliminarni program simpozija MAH-e je 
zasebno tiskan.

U ovom mandatnom razdoblju održani su slije
deći simpoziji:
1. Fetus as a Patient — organizator prof. dr. Asim
Kurjak, od 4. do 7. srpnja 1984. godine.
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2. Neurogeni mjehur — organizator prof. dr. Anica 
Jušić, od 8. do 9. veljače 1985. godine.
3. Novine u prenatalnoj dijagnostici (medicinski i 
pravni aspekti) — organizator prof. dr. Ljiljana 
Zergollern — Čupak i prof. dr. Asim Kurjak, od 24. 
do 25. svibnja 1985. godine.
4. XIII. zagrebački oftalmološki dani — organizator 
prof. dr. Krešimir Čupak, od 6. do 8. lipnja 1985. go
dine.
5. Intervencijska radiologija — perkutane drenaže 
organa i organskih sustava — organizator prof. dr. 
Šime čičinšajn, od 27. do 31. svibnja 1985. godine.
6. Neuromuskularne bolesti — organizator prof. dr. 
Anica Jušić, od 23. do 25. travnja 1986. godine.
7. Klinička transplantacija organa i tkiva — orga
nizator prof. dr. Andrija Kaštelan, od 23. do 24. li
stopada 1986. godine.
8. Rano oštećenje mozga — cerebralna paraliza — 
organizator prof. dr. Mladen Križ, od 7. do 8. stu
denog 1986. godine.
9. Ultrazvuk u kliničkoj gastroenterologiji i hepato- 
logiji — organizator prof. dr. Roko Živković, od 14. 
do 15. studenog 1986. godine.
10. Autizam — organizator dr. sc. Dubravka Kocijan- 
-Hercigonja, od 5. do 6. prosinca 1986. godine.
11. Poremećaj metabolizma vode, minerala i acido- 
bazne homeostaze — organizator prof. dr. Vlado 
Oberiter, 18. prosinca 1986. godine.
12. Jugoslavenski seminar o poremećajima pamćenja 
u odrasloj dobi — organizator prof. dr. Nikola Gu
barev, od 16. do 17. travnja 1987. godine.
13. Imunološke bolesti živčanog sustava — organi
zator prof. dr. Milan Ferković, od 9. do 10. travnja
1987. godine.
14. Dojenje — organizator prof. dr. Slavko Perović, 
27. ožujka 1987. godine.

Ovom prilikom nužno je napomenuti da je Aka
demija tijekom svoga rada, od 1971. do 1983. godine, 
organizirala ukupno 22 znanstvena simpozija. U o- 
vom zadnjem mandatnom razdoblju od 1983. do
1988. godine realizirano je 14 simpozija, a prelimi
narno je za slijedeće dvije godine prihvaćeno još 
27 simpozija. Ti podaci nedvojbeno ukazuju na iz
vanredno plodan znanstveni rad koji je uslijedio 
u Akademiji nakon administrativnog utemeljenja 
MAH-e 1985 86. godine.

Vid znanstvene djelatnosti MAH-e u obliku znan
stvenih sastanaka u ovom periodu bio je manje za
stupljen. Do 1983. godine održana su 32 znanstvena 
sastanka. Želeći ponovo revitalizirati tu djelatnost, 
Predsjedništvo je raspisalo natječaj za znanstvene 
sastanke koji bi se trebali održati 1988. godine. Do
sada su predviđena 4 sastanka, a definitivni kalendar 
još nije završen. U ovoj vrsti djelatnosti MAH je 
organizirala sama ili u suradnji sa sekcijama ZLH 
nekoliko uspjelih skupova, kao npr.: Savjetovanje o 
perinatalnom mortalitetu u organizaciji prof. dr. A. 
Dražančića 1987. godine; u organizaciji sa ZLH orga
nizirana je proslava 40. obljetnice Prvog kongresa 
liječnika JNOF-e Hrvatske; Predavanje o »sindromu 
stečne imunodeficijencije« 6. mjeseca 1985. godine 
održano je u organizaciji dr. Bureka i suradnika; 
predavanje doc. dr. Zdravka Ašpergera »O životu, 
djelu, bolestima i smrti Goethea«, te neke druge 
manifestacije.

Predsjedništvo je dalo inicijativu za uvođenje još 
dviju vrsta znanstvenih sjednica Akademije. Jedne, 
koje će biti vezane uz značajne obljetnice naše, ali 
i one inozemne medicine, kao što je bila nedavno 
održana sjednica u povodu 100. obljetnice Pasteu- 
rova instituta u Parizu (održana 22. 12. 1987. godi
ne) u organizaciji prof. dr. Dragana Dekarisa. Dru
ge bi nosile naziv Dies Academicus. Ove potonje su 
zamišljene kao radne, znanstvene, ali i svečane. Na 
tim bi sjednicama pojedini naši redovni članovi 
(prilikom odlaska u mirovinu ili prije) održali svo

je »retrospektivno predavanje, te ujedno iskazali 
svoje prospektivno viđenje napretka određene stru
ke ili obradili sličnu temu«. Drugim riječima, na 
tim znanstvenim sjednicama iskazalo bi se ono što 
je značajno za određeno znanstveno životno djelo 
nekog našeg istaknutog člana.

Dies Academicus održali bi članovi Akademije 
na prijedlog i na poziv Predsjedništva MAH-e.

Medicinska akademija Hrvatske je u ovom man
datnom razdoblju bila pokrovitelj nekoliko desetaka 
znanstvenih skupova i sastanaka na republičkoj, sa
veznoj i međunarodnoj razini. Na znanstvenim sku
povima izrazito se osjeća sve veća intencija za po
kroviteljstvom MAH-e, što nije samo kurtoazan akt 
nego sve više svjestan poticaj sudionicima, imajući 
u vidu da je MAH danas jedna od najvećih znan
stvenih medicinskih asocijacija u nas. Nužno je, 
stoga, čim prije razraditi Pravilnik o pokroviteljstvu 
MAH-e, kojim će biti regulirana proceduralna plat
forma prijave za pokroviteljstvom, te uvjeti pod ko
jima će Predsjedništvo MAH-e ta pokroviteljstva 
prihvaćati.

Predsjedništvo je željelo potaknuti mlade struč
njake na znanstveni rad i omogućiti sudjelovanje u 
radu Akademije te je 1985. godine raspisalo natje
čaj za najbolji znanstveni rad mladih znanstvenih 
radnika iz područja bazičnih znanosti, kliničke medi
cine, primarne zdravstvene zaštite i socijalne medi
cine. Nagrađeni rad tog natječaja MAH-e »Borislav 
Nakić« dobivao bi novčanu nagradu, a nagrađeni 
natjecatelj automatski bi postao suradni član MAH- 
-e. Nažalost, u dva ponovljena natječaja primili smo 
vrlo mali broj radova. Ostaje otvoreno pitanje ne
uspjeha ovog natječaja, što bi trebalo nužno ana
lizirati s više aspekata.

Izdavačka djelatnost

Uz znanstvenu djelatnost Akademije usko je ve
zana njena izdavačka djelatnost. Uspješno je na
stavljeno izdavanje saveznog liječničkog časopisa 
Acta medica Iugoslavica u 5 brojeva godišnje, te 
Socijalne psihijatrije u 4 broja godišnje. Tijekom 
ovog mandatnog razdoblja, uza sve poteškoće koje 
prate izdavačku djelatnost u nas općenito, oba ča
sopisa su redovito izlazila. Ovom prilikom, kao i u- 
vijek do sada, nužno je izraziti zahvalnost glavnim 
urednicima i Uredničkom odboru na uspješnom 
radu.

Nakon pokretanja edicije znanstvene medicin
ske biblioteke Akademije, u prošlom mandatnom 
razdoblju izdate su edicije: Kemoterapija malignih 
solidnih tumora, Autoimunosne bolesti. Ova djelat
nost se izrazito intenzivirala u ovom mandatnom 
razdoblju. Izdate su slijedeće edicije, tj. zbornici 
istoimenih simpozija:
1. Fetus as a Patient — glavni urednik prof. dr. 
Asim Kurjak
2. Neurogeni mjehur — glavni urednik prof. dr. Ani
ca Jušić
3. Poremećaj metabolizma vode, minerala i acido- 
bazne homeostaze — glavni urednik prof. dr. Vlado 
Oberiter
4. Ultrazvuk u kliničkoj gastroenterologiji — glavni 
urednik prof. dr. Roko Živković
5. Dojenje — glavni urednik prof. dr. Slavko Pero
vić
6. Poremećaj pamćenja — glavni urednik prof. dr. 
Nikola Gubarov

U štampi se nalaze edicije: Autizam — glavni 
urednik dr. sc. Dubravka Kocijan-Hercigonja; Klinič
ka transplantacija organa i tkiva — glavni urednik 
prof. dr. Andrija Kaštelan; Neuroimune bolesti — 
glavni urednik prof dr. Milan Ferković.

Tako se znanstvena medicinska biblioteka MAH 
-e u 6 godina svojeg izlaženja popela na 11 tomo
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va, sa izvanrednom perspektivom koja je evidentna 
u prelimnirano predviđenih 27 simpozija slijedećih 
dviju godina.

Ova izdavačka djelatnost plod je sustavnog na
stojanja da Akademija kao vrhunska znanstvena aso
cijacija osigura visoku kvalitetu tiskane znanstve
ne misli, obrađujući bitne teme zdravstvene zaštite 
i zdravstvene skrbi, naročito sa interdisciplinarnih 
područja. Od navedenih edicija, iako su tiskane u 
prosjeku od 500 primjeraka, najveći broj je raspro
dan, što dovoljno ukazuje da su teme adekvatno iza
brane.

Individualna izdavačka djelatnost članstva MAH 
-e je izvanredno velika. Predsjedništvo je poduzelo 
inicijativu i realiziralo prikupljanje izdavačkih opu
sa svakog člana MAH-e u jednogodišnjim ili man- 
datnim periodima. Iako bi to bio vrlo opsežan ali ne 
i tehnički nesavladiv poduhvat, on u mnogome ovi
si o spremnosti članstva da surađuje na tom za
datku Akademije, a bio bi i reguliran Pravilnikom
0 pravima i obavezama članstva MAH-e.

O bitnim aktivnostima Akademije naša šira me
dicinska i ostala javnost obavještavana je u stal
noj rubrici Liječničkog vjesnika »Iz rada Medicin
ske akademije«. Aktuelne teme MAH-e objavljuju se 
redovno i u Medicinskom vjesniku, koji se dostavlja 
svim članovima MAH-e bez nadoknade.

Od prvog dana preuzimanja svog mandata, Pred
sjedništvo je iniciralo »Saopćenja Predsjedništva*. 
Te jednostavno šapirografirane stranice objavljene 
su od 1983. do 1987. godine u 14 navrata. Prema re
akciji članstva MAH-e, taj vid komuniciranja izme
đu Predsjedništva i članstva Akademije najviše je 
uspio i ispunio postojeću prazninu — da šire član
stvo ove naše asocijacije bude upoznato sa svim 
htijenjima, problemima, uspjesima i neuspjesima 
koje okupira Predsjedništvo, a ne samo da budu 
upoznati sa zaključcima Predsjedništva na skupšti
nama.

Suradnja sa drugim znanstvenim i društvenim 
organizaci j ama

Zadnjih godina ovog mandatnog razdoblja raz
vila se živa djelatnost Predsjedništva koja inače 
spada u djelatnost Odbora za unapređenje rada i 
suradnje sa drugim znanstvenim organizacijama. 
Posebno je bila plodna suradnja sa Zborom liječ
nika Hrvatske. Vrijeme je pokazalo da je izmišlje
ni antagonizam i nepovjerenje u daljnju suradnju 
Akademije i ZLH nakon njenog osamostaljenja bio 
potpuno neopravdan — često subjektivno intoniran 
zbog neinformiranja o suštinskim odnosima i uloga
ma dviju naših najbitnijih medicinskih asocijacija. 
Dapače, zadnjih godina razvila su naša društva vr
lo tijesnu suradnju. Obje asocijacije jednoglasno su 
prihvatile delegiran je po jednog svog člana u Pred
sjedništvo ZLH, odnosno recipročno u Predsjedniš
tvo MAH-e. Zbor će u Akademiji predstavljati pred
sjednik Predsjedništva ZLH, a Akademiju predsjed
nik Predsjedništva MAH-e. Taj oblik suradnje je 
počeo 1985. godine i uspješno je ovih godina nas
tavljen. Nadalje, uska povezanost ZLH i MAH-e os
taje najbolje istaknuta u izbornom postupku novih 
članova Akademije. Članom MAH-e postaje se na 
prijedlog plenarnih skupština sekcija i osnovnih 
organizacija ZLH. U sadašnjem izbornom postupku 
prijedlozi za nove članove prošli su i kroz Pred
sjedništvo ZLH prije pokretanja natječajnog pos
tupka u Akademiji. Prema tome, nitko ne može po
stati članom Akademije ako se, osim u svom znan
stvenom radu, nije istakao i u radu ZLH. Zato is
kreno vjerujemo da je svaki naš član jednako emo
cionalno i profesionalno vezan za oba svoja matič
na društva.

Bile su predviđene zajedničke aktivnosti MAH-e
1 ZLH, od kojih su neke realizirane, kao npr. pro

slava obljetnice I kongresa liječnika JNOF Hrvat
ske. Naš predsjednik po izboru Predsjedništva ZLH 
bio je izabran za predsjednika Organizacionog od
bora. Neke zajedničke aktivnosti su u preliminar
nom toku realizacije, kao osnivanje zajedničkih od
bora — Odbor za unapređenje medicinske etike, 
Odbor za zaštitu čovjekove okoline. Nadamo se da 
će se o ovim i drugim zajedničkim aktivnostima 
moći referirati slijedećeg mandatnog razdoblja.

Uspostavljena je suradnja s Medicinskom aka
demijom Srpskog lekarskog društva. Izmijenjene 
su posjete članova jednog i drugog društva u Beo
gradu i Zagrebu. Predviđeni su zajednički znanstve
ni sastanci, suradnja u problematici nastave, orga
nizaciji zdravstvene službe, razmjena predavača i 
slično. Predsjedništvo MAH-e je predložilo Pred
sjedništvu Medicinske akademije Srpskog lekarskog 
društva da 5—7 njenih istaknutih članova nominira 
u počasne članove naše Akademije. Nadamo se da 
će recipročno naši istaknuti znanstveni radnici ući 
u članstvo Srpske akademije.

Pokrenuta je inicijativa uključenja Medicinske 
akademije u metodologiju rada Samoupravne inte
resne zajednice za znanstveni rad na poslovima va
lorizacije, izbora i obrane znanstvenih projekata. 
Održan je vrlo uspješan sastanak Planske komisije 
SlZ-a i Predsjedništva MAH-e 1986. godine. Tada je 
zaključeno da SIZ i MAH rarazde modalitete uklju
čenja Akademije u rad SlZ-a za znanstvo. Ukazana 
je nužnost da MAH sudjeluje u razradi Pravilnika
0 valorizaciji znanstvenog rada. Međutim, izuzev do
bre volje s jedne i druge strane, od inicijative da 
se MAH uključi u metodologiju rada SlZ-a za znan
stveni rad, malo je realizirano.

Predsjedništvo MAH-e pokrenulo je i inicijativu 
za uključenje Akademije u medicinski program na 
izgradnji nove Sveučilišne bolnice u Zagrebu, kao
1 za sudjelovanje u radu vezano za programska i 
druga profesionalna pitanja te naše značajne insti
tucije u izgradnji.

Održali smo sastanke s predsjednikom Odbora 
za izgradnju, direktorom Kliničke bolnice Novi Za
greb, te nizom drugih odgovornih ličnosti. 1984. go
dine organiziran je u Medicinskoj akademiji uspje
li sastanak za njene članove, na kojem je prikazan 
medicinski program, arhitektonsko rješenje, organi
zaciona i daljnja profesionalna orijentacija bolnice 
u izgradnji. Sudjelovali su I. Latin, A. Mohorovičić, 
M. Šarić (u zamjeni ing Čizmić), Z. Krajina. Nužno 
je zacrtati za buduća pokoljenja da je Akademija, 
imajući u vidu zacrtani program svoje djelatnosti i 
svoj ogromni medicinski i znanstveni potencijal, 
bila živo zainteresirana za taj naš najveći medicin
ski projekt u zemlji.

Nažalost, ne našom krivnjom, do realizacije ni
je došlo. Ponuda Medicinske akademije Hrvatske za 
sudjelovanje na tom projektu ostaje i dalje otvo
rena.

Organizirani su i skupovi koji se osim svojom 
stručnom stranom ističu i bitnom društvenom no
tom. Tu treba istaći organizaciju veoma uspjelog ko
legijalnog sastanka nekadašnjih studenata medici
ne koji su svoj studij otpočeli 1945/46. školske go
dine u Zagrebu. Tom skupu prisustvovalo je 350 ko
lega iz Jugoslavije te naših liječnika iz niza zema
lja u svijetu.

Nemoguće je nabrojiti sva pokroviteljstva nad 
održanim sastancima koji su, osim svoje znanstve
ne poruke, imali široku kolegijalnu i društvenu no
tu.

Neke od pokrenutih inicijativa nisu se realizi
rale, npr. pokretanje predavanja s područja medi
cinske znanosti za zagrebačku i drugu kulturnu jav
nost kao doprinos zdravstvenoj kulturi naroda.

Održani su kontakti s predstavnicima štampe, 
radija i RTV-e, međutim, do organiziranijeg istupa
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nja MAH-e, što je doduše već odavno bilo predviđe
no, u našoj javnosti putem sredstava javnog infor
miranja minimalno je ostvareno.

Međunarodna aktivnost

U odnosu na želje i mogućnosti, međunarodna 
aktivnost Akademije bila je u ovom periodu vrlo 
skromna. Akademija se pojavljuje kao organizator i 
suorganizator u nekoliko međunarodnih skupova. To 
su tradicionalni znanstveni skup IX jugoslavensko- 
-čehoslovački psihijatrijski kongres (lipanj 1985. go
dine), prvi međunarodni simpozij »Fetus as a pa
tient« (srpanj 1984. godine), Međunarodni oftalmo
loški sastanak Alpe Adria (lipanj 1987. godine), Bal
kanska konferencija o epidemiologiji reumatskih bo
lesti (listopad 1985. godine), te neka druga pokrovi
teljstva. Tom prilikom ostvarena su vrlo uspješna 
individualna istupanja naših inozemnih gostiju: Gil- 
lbert Glasera, neurologa iz SAD, povodom prijema 
diplome počasnog člana MAH-e, predavanje Vladi
mira Iliča Ivanova, genetičara iz SSSR-a, predava
nje Ph. Berarda, kirurga iz Francuske.

Medicinska akademija Hrvatske dosad ima 12 
počasnih članova iz inozemstva. To su istaknuti znan
stveni radnici iz SAD-a, SSSR-a, niza evropskih ze
malja i Kine. U sadašnjem izbornom mandatu pred
laže se prijem još 15 članova iz inozemstva. Ti naši 
članovi su ogroman potencijal »ambasadora« MAH e 
u inozemstvu, što dosad nismo koristili za promi
canje međunarodne afirmacije našeg društva. U ovoj 
djelatnosti bitni su i brojni istupi naših istaknutih 
članova u inozemstvu, koje nažalost nismo mogli sve 
registrirati.

Financijski problemi

U prošlim izvještajima glavnog tajnika i finan
cijskog tajnika na redovnim skupštinama MAH-e za
1984, 85. i 86. godinu mogli smo dati povoljan go
dišnji financijski izvještaj. Tako, na naše veliko za
dovoljstvo, i ovu 1987. godinu završavamo suficitom. 
Prihodi Akademije ostvaruju se iz tri izvora:
1. Sufinanciranje Republičkog SlZ-a za znanstveni 
rad i dotacijom SSSRH za djelatnost MAH-e. To su 
relativno mala sredstva (1987. godine iznosila su
1,010.000.— dinara).
2. Izdavačka djelatnost koja se ostvaruje pretpla
tom na časopise Acta medica Iugoslavica i Socijalna 
psihijatrija, sufinanciranjem izdavačke djelatnosti 
od Saveznog SlZ-a za naučni rad i Republičkog SIZ 
-a za znanost.
3. Djelatnost raznih simpozija gdje se sredstva os
tvaruju djelomično sufinanciranjem navedenih SIZ- 
-ova, zatim kotizacijom, prodajom časopisa znanstve
ne biblioteke MAH-e, te aktivnošću članova (obično 
organizatora simpozija) na pribavljanju sredstava od 
radnih organizacija.
4. Jednokratne pomoći, kao što je bila tijekom pro
slave 25. obljetnice MAH-e od strane Izvršnog vijeća 
Sabora SRH i Zbora liječnika Hrvatske.

Potrebe administrativnog poslovanja Akademije 
ne mogu se namiriti dotacijama koje se u tu svrhu 
daju, te se dio sredstava podmiruje iz izdavačke dje
latnosti i simpozijalne djelatnosti. Problem sadaš
njeg ekonomskog trenutka najviše dolazi do izraža
ja u stalnom poskupljenju tiskarske djelatnosti. Vr
lo povoljnim može se prikazati financijski trend os
tvaren aktivnošću simpozija i izdavanjem znanstvene 
biblioteke MAH-e.

Izričito veliku pomoć Akademiji pruža radna or
ganizacija INA-NAFTAPLIN u vidu besplatnih pro
storija, plaćanja komunalija i pomoć u nekim dru
gim oblicima (npr. štampanje »Spomen knjige MAH- 
-e), na čemu im najsrdačnije zahvaljujemo.

Iako današnjim poslovanjem možemo biti zado
voljni, ipak materijalna baza i ekonomska konstruk

cija Akademije nije još uvijek u cijelosti doreče- 
na, te će novo Predsjedništvo morati iznaći i druge 
puteve ka izvorima financiranja MAH-e, jer su mno
ge njene aktivnosti ostale nedorečene zbog ekonom
skog faktora.

Aktivnost Predsjedništva

Prema novom Statutu MAH-e Predsjedništvo kao 
kolektivni organ kome su povjerene izvršne funkcije 
izabran je u slijedećem sastavu: predsjednik (Stojan 
Knežević), dva potpredsjednika (Krešimir Čupak i 
Zvonimir Krajina), glavni tajnik (Zdenko Radošević), 
drugi tajnik (Živka Prebeg), financijski tajnik (Vlado 
Oberiter), te 11 članova (Stjepan Bogdanović, Vinko 
Frančišković, nakon smrti zamijenio ga je Zvoni
mir Maretić, Nenad Grčević, Andrija Kaštelan, Bo
žica Kopajtić, Jelena Krmpotić-Nemanić, Ivo Pado
van, Nikola Peršić, Srećko Postružnik, Franjo Soka- 
čić, Šime Spaventi, Ivo Zorić, Roko Živković).

Taj kolektivni organ MAH-e od 19 članova, s 
različitih i udaljenih područja Hrvatske bilo je vrlo 
teško učestalo okupljati da bi se donosile pravova
ljane, urgentne i aktuelne odluke bitne za MAH. 
Zato je za redovno odvijanje poslova Akademije iza
bran izvršni odbor Predsjedništva, u koji su ušli 
predsjednik, potpredsjednici, tajnici, te 4 člana iz 
Zagreba: Andrija Kaštelan, Jelena Krmpotić-Nema
nić, Šime Spaventi i Roko Živković. Međutim, na 
sugestiju sastavljača i odgovornih pojedinaca tije
kom postupka za usvajanje Statuta, izostavljen je iz 
Statuta MAH-e Izvršni odbor. Ubrzo se uvidjelo da 
se bez tog operativnog i izvršnog tijela Predsjed
ništva teško mogu ispunjavati obaveze Predsjedni
štva zadane Statutom. Stoga je već na Skupštini 
prosinca 1985. godine predloženo da Izvršni odbor 
i nadalje radi iako nije zacrtan Statutom, što je 
Skupština prihvatila i verificirala.

Izvršni odbor se sastajao u principu svaki ili 
svaki drugi ponedjeljak, osim doba raspusta, u 
svom potpunom ili nepotpunom sastavu, te se sa
stao 61 puta. Na tim sjednicama pripremani su kon
kretni zadaci, razrađivali se planovi i programi rada 
MAH-e, dogovarana je njihova realizacija, razmatra
ni su uspjesi ili neuspjesi zamišljenih akcija.

Predsjedništvo je u ovom mandatu sazivano 7 
puta (15. 03. i 23. 11. 1984. godine, 20. 06. i 20. 12.
1985. godine, 10. 06. 1986. godine, 24. 04. 1987. godine 
i 12. 02. 1988. godine). Predsjedništvo je analiziralo 
rad MAH-e, Izvršnog odbora, te prihvaćalo planove 
i programe, izvještaje o radu i poduzetim akcija
ma, davalo sugestije za dalji rad. Želja je bila da se 
Predsjedništvo češće saziva, međutim objektivni raz
lozi — zauzetost članstva i ekonomski razlozi — 
onemogućili su češće sastanke.

U ovom mandatnom razdoblju, nakon izborne 
skupštine u prosincu 1983. godine, održana je prvo
24. 11. 1984. godine svečana Skupština s podjelom 
diploma novim članovima MAH-e, kao i onima koji 
su unaprijeđeni u našem društvu. Nakon glazbenog 
uvoda, što ga je izveo I. Gjadrov sa svojim Simfo
nijskim orkestrom, predsjednik je održao prigodni 
govor (tiskan u Medicinskom vjesniku). Nakon po
djele diploma, u ime slavljenika MAH-e zahvalio se 
toplim i biranim riječima Mladen Štulhofer. Godiš
nja skupština s izvještajima predsjednika i tajnika 
za 1984. godinu održana je 20. prosinca 1985. godine. 
Na toj Skupštini prihvaćen je novi Statut Akademi
je i ostali normativni akti. Odlukom Predsjedništva 
zadnja Skupština održana je nakon svečane sjedni
ce povodom 25. obljetnice MAH-e i to 24. 04. 1987. 
godine kada je prihvaćen godišnji izvještaj za 1986. 
godinu. O samoj svečanoj sjednici u povodu 25. ob
ljetnice zasebno je rečeno. U nizu aktivnosti člano
va Predsjedništva treba istaći posjete članova Zvo
nimira Krajine, Andrije Kaštelana i Roka Živkovića
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gradu Osijeku, gdje su nakon svojih znanstvenih pre
davanja imali niz kontakata s predstavnicima znan
stvenih, stručnih i društveno-političkih tijela Osijeka
i Slavonsko-baranjske regije. Tim sastancima u Osi
jeku, u svom skromnijem obliku, realizirana je dav
na težnja Predsjedništva da neke svoje sastanke odr
ži izvan Zagreba, naročito u Osijeku, Splitu i Rijeci, 
ali i u drugim značajnim središtima Hrvatske.

U odnosu na rad Predsjedništva, članstvo MAH-e 
treba upozoriti na nove odrednice zacrtane Statu
tom. U članu 29. stoji — »mandat predsjednika, pot
predsjednika i glavnog tajnika traje 2 godine, te 
mogu u istom mandatnom razdoblju biti izabrani za 
istu funkciju još 2 godine«. U članu 24. međutim 
stoji: »nitko ne može biti izabran u Predsjedništvo 
više od 2 mandata uzastopce. Mandat članovima 
Predsjedništva traje 4 godine«. Statut je stupio na 
snagu u travnju 1986. godine.

Proslava 25. obljetnice

Glavni odbor Zbora liječnika Hrvatske je pred
ložio, a Skupština je ZLH prihvatila 1961. godine os
nivanje Komisije za naučni rad. 10 godina kasnije,
26. veljače 1971. godine, inicirana je, a 27. siječnja 
1972. godine na Konstituirajućoj skupštini Komisija 
za naučno-istraživački rad ŽLH prihvatila je pravila 
Akademije Zbora liječnika Hrvatske.

Predsjedništvo je predložilo da 25. obljetnica bu
de obilježena nizom manifestacija u jubilarnoj 1986/ 
87. godini. Centralna proslava održana je 24. travnja 
1987. godine u Velikoj dvorani INE-NAFTAPLINA, 
u prisustvu potpredsjednika Izvršnog vijeća Sabora 
SRH dr. Stjepana Bratka, predsjednika Republičkog 
komiteta za zdravstvenu i socijalnu zaštitu ZLH dr. 
Mladena Radmilovića, predsjednika Predsjedništva 
ZLH prof. dr. Andrije Pavića, predstavnika JAZU 
prof. dr. Drage Ikića, predstavnika Medicinske aka
demije Srpskog lekarskog društva prof. dr. Živa- 
dina Berišića, te mnogih drugih istaknutih znanstve
nih i društvenih ličnosti iz Hrvatske.

Nakon toplih i biranih pozdravnih riječi svih 
spomenutih uzvanika, uslijedio je umjetnički doži
vljaj koji su nam priredili Zagrebački solisti pod 
ravnanjem maestra Tonka Ninića, te članovi Liječ
ničkog pjevačkog zbora ZLH.

Na svečanoj sjednici uručene su medalje i po
velje MAH-e istaknutim članovima našeg društva, ko
ji su kao članovi Akademije naročito zaslužni za 
njen rad na unapređenju znanstvene medicinske mi
sli u cilju trajnog unapređenja zdravlja našeg na
roda. Na prijedlog Komisije za odličja MAH-e, Pred
sjedništvo je dodijelilo medalje slijedećim članovi
ma: Krešimiru Čupaku, Nenadu Grčeviću, Dragi Iki- 
ću, Andriji Kaštelanu, Stojanu Kneževiću, Jeleni 
Krmpotić-Nemanić, Andriji Longhinu, Nikoli Man- 
diću, Vladi Oberiteru, Andriji Paviću, Slavku Perovi- 
ću, Nikoli Peršiću, Jasminki Posinovac, Živki Pre- 
beg, Zdenku Radoševiću, Franji Sokačiću, Šimi Spa- 
ventiju, Zdenku Škrabalu i Roku Živkoviću.

Dobitnici povelja su slijedeći članovi: Jagoda 
Bolčić-VViekerhauser, Boško Barac, Stjepan Bogda- 
nović, Dragan Dekaris, Edvin Ferber, Ante Hrabar, 
Olga Jelić, Predrag Keros, Božena Kopajtić, Ljubo- 
mir Kraljević, Zvonimir Kosovel (posmrtno), Zvoni
mir Lapter, Zvonimir Maretić, Huber Maver, Slobo
dan Marin, Ivo Mlinarić, Vasko Muačević, Ivo Pado
van, Zvonimir Pavišić, Ivo Ruszkowski, Natalija Rul- 
njević, Dubravka Štampar, Branko Vitale, Ljiljana 
Zergollern-Čupak, Ante Zimolo.

Povodom 25. obljetnice Medicinske akademije 
Hrvatske Predsjedništvo SFRJ odlikovalo je viso
kim odličjima slijedeće članove Medicinske akade
mije Hrvatske:
• Orden Republike sa zlatnim vijencem dobili su 
prof. dr. Stojan Knežević i prof. dr. Krešimir Čupak;

• Orden Republike sa srebrnim vijencem primio je 
prof. dr. Ante Hrabar;
• Orden zasluga za narod sa zlatnom zvijezdom — 
prof. dr. Ljubomir Kraljević;
• Orden zasluga za narod sa srebrnim zracima —
prof. dr. Zdenko Radošević;
• Orden rada s crvenom zastavom — prof. dr. Roko
Živković.

Predsjedništvo MAH-e je u inicijalnom postupku 
predlagalo više svojih istaknutih članova za državna 
odličja. Međutim, u skladu s Pravilnikom o odliko
vanjima izlazi da ako netko u toku 7 godina primi 
odličja Predsjedništva SFRJ, ne može biti u tom 
razdoblju ponovo odlikovan.

Kao kruna te jubilarne godine Akademiji je sti
gla obavijest da je ukazom broj 82, od 14. listopada 
1987. godine, Predsjedništvo SFRJ povodom 25. go
dišnjice postojanja i rada Medicinske akademije Hr
vatske odlikovalo Akademiju Ordenom rada sa zlat
nim vijencem za naročite zasluge u razvijanju i u- 
napređenju medicinske nauke i doprinosa u zdrav
stvenoj zaštiti stanovništva.

Čestitamo svim članovima MAH-e na tom viso
kom priznanju, koje je stiglo kao rezultat nesebič
nih napora i pregalaštva članova Akademije.

U povodu 25. obljetnice tiskana je »Spomen knji
ga 1961—1977. Medicinske akademije Hrvatske«. U 
tekstualnom uvodnom dijelu prikazan je dosadaš
nji rad (faktografija), sadašnji trenutak i buduća 
htijenja MAH-e. U drugom dijelu iznijeti su bio
grafski podaci o članstvu Akademije. Željeli smo 
ostaviti pisanu riječ o prijeđenom putu, o viziji onih 
koji su danas uz slavljenike i za sva buduća poko
ljenja koja nas slijede. Nažalost, usprkos upornim
i višekratnim pozivima jedan mali dio članova nije 
poslao svoje biografije, što je teško razumjeti.

Prema ocjeni mnogih članova, svečana obljetnica 
Akademije protekla je u dostojnoj, srdačnoj i pri
jateljskoj atmosferi, afirmiravši tako MAH-e kao 
dobro organiziranu i značajnu znanstvenu medicin
sku asocijaciju.

Zaključak

Poštovani članovi Akademije, ovaj mandatni pe
riod u svojim prvim godinama rada obilježen je u- 
pornom i sveobuhvatnom aktivnošću da se realizi
ra registracija MAH-e kao samostalne društvene or
ganizacije, da se izrade normativni akti i završi ad
ministrativna konstrukcija društva. Zadnje godine 
obilježene su naporima na organizaciji proslave 25. 
obljetnice MAH-e kao i bogatom simpozijalnom ak
tivnošću.

Ako bi trebalo okarakterizirati bitnost ovog man- 
datnog razdoblja, onda treba istaći slijedeće postig
nute rezultate:
® registracija Medicinske akademije kao samostalne 
društvene organizacije pod imenom Medicinska aka
demija Hrvatske;
• izrada Statuta i normativnih akata, čime je zavr
šena administrativna konstrukcija društva;
• uhodavanje rutinskog rada MAH-e u novom pro
stornom i personalnom ambijentu nakon osamosta
ljenja iz ZLH;
• unapređenje znanstvene, simpozijalne i izdavačke 
djelatnosti;
• učvršćenje i obogaćivanje suradnje, te povezano
sti s a ZLH i Medicinskom akademijom Srpskog 
lekarskog društva;
• uspješno održavanje financijske konstrukcije;
• uspješna proslava 25. obljetnice MAH-e.

Rad ovakve znanstvene asocijacije s takvim od
rednicama kao što ih ima Akademija, mogu se pro
cijeniti nakon rada tijekom više desetljeća. Mala 
je mogućnost da će netko u budućim ocjenama ra
da Akademije posebno zabilježiti jedan mali frag-
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ment kao što je ovo mandatno razdoblje. Međutim, 
rezimirajući rezultate tog perioda, nadam se da će 
oni biti jedan od ljepših »kamenčića« koji polagano 
ali uspješno oblikuju motive onog »velikog moza
ika« koji simbolizira stremljenja plemenitim ciljevi
ma, zadacima, radu i perspektivi Medicinske akade
mije Hrvatske.

Cijenjeni članovi Medicinske akademije Hrvat
ske, zahvaljujem Vam na pažnji i molim Vas da 
prihvatite ovaj izvještaj glavnog tajnika za prethod
ni mandatni period.

Glavni tajnik MAH-e 
prof. dr. Zdenko Radošević

PRILOG 4.

Prijedlozi kandidata za nove članove Medicinske 
akademije Hrvatske — VI. izborna skupština —
12. 02. 1988. godine

Za redovne članove:
1. Ivan Bradić — Kirurška sekcija ZLH, Zagreb
2. Anica Jušić — Neurološka sekcija ZLH, Zagreb i 
Predsjedništvo MAH-e
3. Zvonimir Košutić — Infektološka sekcija ZLH, 
Zagreb
4. Mijo Rudar — Kardiološka sekcija i Sekcija za 
UZV ZLH, Zagreb
5. Zvonko Rumbolt — OO ZLH, Split
6. Josip Sokolić — Kirurška sekcija ZLH, Zagreb

Za izvanredne članove:
1. Milan Agbaba — Radiološka sekcija ZLH, Zagreb
2. Ivan Beus — Infektološka sekcija ZLH, Zagreb
3. Fedor Čustović — Kardiološka sekcija ZLH, Za
greb
4. Branimir čvorišćec — Sekcija za alergologiju i 
imunologiju ZLH, Zagreb
5. Marija Čelić — Oftalmološka sekcija ZLH, Zagreb
6. Drago Drožđek — Opća medicina ZLH, Zagreb
7. Višnja Fabečić-Sabadi — UZV sekcija i Pedijat
rijska sekcija ZLH, Zagreb
8. Vladimir Goldner — Kardiološka sekcija ZLH, 
Zagreb
9. Josip Grgurić — Pedijatrijska sekcija ZLH, Zag- 
reb
10. Miroslav Hromadko — Urološka sekcija ZLH, 
Zagreb
11. Branimir Jakšić — Sekcija za hematologiju i 
transfuziologiju ZLH, Zagreb
12. Davorin Kovačević — Radiološka sekcija ZLH, 
Zagreb
13. Krešimir Kraljević — Sekcija za stomatološku 
protetiku ZLH, Zagreb
14. Magda Kadrnka-Lovrenčić — Predsjedništvo MAH 
-e, Zagreb
15. Lucijan Negovetić — Predsjedništvo MAH-e, Za
greb
16. Dubravko Orlić — Ortopedska sekcija ZLH, Za
greb
17. Ivan Petričević — Infektološka sekcija ZLH, Za
greb
18. Zdravko Poljaković — Neurološka sekcija ZLH, 
Zagreb
19. Karla Pospišil-Završki — Sekcija za forenzičku 
psihijatriju ZLH, Zagreb
20. Zdravko Rajić — Sekcija za dječju stomatolo
giju ZLH, Zagreb
21. Ljiljana Randić — Ginekološka sekcija 00 ZLH, 
Rijeka
22. Petar Reić — Neurološka sekcija ZLH, Zagreb i
OO ZLH, Split
23. Ante Smetiško — Sekcija za dijalizu i transplan
taciju ZLH, Zagreb

24. Antun Šepić — Kirurška sekcija ZLH, Zagreb i 
Kirurško-ortopedska sekcija podružnice Rijeka
25. Anton Škarpa — Kirurška sekcija ZLH, Zagreb
i Kirurško-ortopedska sekcija podružnice Rijeka
26. Mladen Vidović — Urološka sekcija ZLH, Zagreb
27. Ana Votava — Sekcija za dječju gastroentero- 
logiju ZLH, Zagreb

Za suradne članove:
1. Tatjana Jeren — Sekcija za citodijagnostiku ZLH, 
Zagreb
2. Petar Orlić — Sekcija za dijalizu i transplantaci
ju ZLH, Zagreb
3. Boris Pegan — Sekcija za ORL i cervikofacijalnu
kirurgiju ZLH, Zagreb 1
4. Ljerka Tiška-Rudman — Sekcija za hematologiju
i transfuziologiju ZLH, Zagreb
5. Tera Tambić — Sekcija za mikrobiologiju i para- 
zitologiju ZLH, Zagreb
6. Milan Vujčić — OO ZLH, Osijek
7. Sergije Zergollern — Radiološka sekcija ZLH, Za
greb

Za vanjskog člana:
1. Osman Muftić — Ortopedska sekcija ZLH, Zag
reb

PRILOG 5.

Prijedlozi za počasne članove Medicinske akademije 
Hrvatske za VI. godišnju i izbornu skupštinu —
12. 02. 1988. godine

Inozemni članovi:

1. David Becker — New York, USA
2. Roy Y. Caine — Cambridge, Velika Britanija
3. Stuart Campbell — London, Velika Britanija
4. Zhong Wei Chen — Shangai, Kina
5. Hans Frik — München, SR Njemačka
6. Anton Holasek — Graz, Austrija
7. Helmut Lechner — Graz, Austrija
8. Jan Mećir — Prag, ČSSR
9. Jan Murken — München, SR Njemačka
10. Werner Platzer — Innsbruck^ Austrija
11. Plester D. — Tübingen, SR Njemačka
12. Eugen Seenger — Cincinati, USA
13. Gerard Shoter — Rochester, USA
14. Heribert Thaler — Beč, Austrija
15. Francis Weill — Besancon, Francuska

Domaći članovi:
1. Ibrahim Ruždić, nije bio član
2. Ljubomir Kraljević, dosada redovni elan
3. Andrija Longhino, dosada redovni član
4. Bruno Mark, dosada redovni član^
5. Zvonimir Pavišić, dosada redovni član
6. Branko Richter, nije bio član
7. Nikola Škreb, dosada redovni član
8* Stjepan Steiner, dosada redovni član
9. Žarko Veramenta, dosada redovni član
10. Ante Zimolo, dosada redovni član

Počasni članovi Medicinske akademije Hrvatske iz 
Medicinske akademije Srpskog lekarskog društva:

1. Borivoje Vračarić, Beograd
2. Dragoslav Savić, Beograd
3. Vladislav Varagić, Beograd
4. Zoran Gerzić, Beograd
5. Ratibor Mićić, Beograd
6. Berislav Berić, Novi Sad
7. Dušan Velisavljev, Novi Sad
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PRILOG 6 .

Unapređenja dosadašnjih članova Medicinske 
akademije Hrvatske na VI. godišnjoj i izbornoj 
skupštini — 12. 02. 1988. godine

Unapređenje izvanrednih članova u redovne:

1. Srđan Boschi
2. Ivica Čandrlić
3. Vladimir Gabrić
4. Nikola Gubarev
5. Boris Ivanišević
6. Predrag Keros
7. Ivica Kostović
8. Miodrag Konstantinović
9. Mladen Križ
10. Bogdan Krstulović
11. Asim Kurjak
12. Vladimir Luetić
13. Vasko Muačević
14. Andrija Pavić
15. Marko Pećina
16. Zdenko Radošević
17. Ante Sila
18. Franjo Sokačić
19. Željko Šrenger
20. Miladin Štriga
21. Mladen Štulhofer
22. Ivo Švel
23. Antun Tucak
24. Ivo Zorić

Unapređenje suradnih članova u izvanredne:
1. Jerolim Bakotin
2. Miroslav Cuculić
3. Vladimir Jokanović
4. Dubravka Kocijan-Hercigonja
5. Ivo Merlak
6. Fadila Pavičić
7. Josip Pavičić
8. Jovan Rašković

PRILOG 7.

Prijedlog za članove novog Predsjedništva 
Medicinske akademije Hrvatske za VI. godišnju i 
izbornu skupštinu — 12. 02. 1988. godine

Predsjednik: Stojan Knežević
Potpredsjednici: Krešimir Čupak, Zvonimir Krajina 
Glavni tajnik: Dubravka Kocijan-Hercigonja 
Drugi tajnik: Ivica Kostović 
Financijski tajnik: Vlado Oberiter 
Članovi: Dragan Dekaris, Andrija Kaštelan, Ljubo
mir Kraljević — Split, Mladen Križ — Rijeka, Je
lena Krmpotić-Nemanić, Nikola Mandić — Osijek, 
Frane Mikulandra — Šibenik, Hubert Maver, Andri
ja Pavić, Slavko Perović — Zadar, Nikola Peršić, 
Zdenko Radošević, Ante Sila, Šime Spaventi, Zden
ko Škrabalo, Mladen Štulhofer i Roko Živković.

Ukupno sa vodećim funkcijama ima 23 člana Pred
sjedništva.


